
Referat af generalforsamlingen i foreningen Halsnæs Kunstmuseum d. 29. marts 2023 

 

Ad 1 Efter velkomst af formanden, som forestod valg af dirigent, Leif Nielsen og referent, Hans-Jørgen 

Højvælde indledtes generalforsamlingen. 

Ordstyrer konstaterede generalforsamlingen rettidig varslet og overholdende vedtægtens bestemmelser 

Ad 2 Formanden gennemgik årets lidt tumultariske forløb med endelig overtagelse af Vognportens stueplan 

som udstillingslokale og lod forstå, at det for foreningen var eneste kommunale tilbud for 

udstillingsmulighed. Foreningen deler huset med Krolffolket, som har deres væsentlig aktivitet i gården 

samt Kulturelt Samråd, der administrerer huset. Foreningen bød i samarbejde med Fugleskydningsselskabet 

i efteråret på en udstilling af fuglekongernes skjolde gennem mere end 100 år. Det var en både historisk og 

kunstnerisk interessant udstilling. Kunstmuseet ser nu frem til markante udstillinger, bl.a. med den netop 

hjembragte Ogilvie-samling som grundlag. 

Foreningens økonomi er stadig belastet af for få medlemmer og store etableringsomkostninger til f.eks. 

ophængningssystem og belysning. 

Formanden bemærkede, at bestyrelsens arbejde har ligget på for få hænder, og nye kræfter efterlyses til 

specifikke opgaver som facebookprofil. 

Formanden arbejder på at tiltrække firmaer og virksomheder som sponsorer. 

Efter forsamlingens debat og afledte overvejelser blev formandens beretning godkendt med akklamation.  

Ad 3 Kassereren fremlagde regnskabet, der udviser et overforbrug på 9.600 kr, der tages af 

kassebeholdningen, som pr 1/1 23 beløber sig til 3.000 kr (regnskabet vedlægges referatet).  

Kassereren fremlagde budgettet for 2023, der udviser en balance på ca 15.000 kr (budget 2023 vedlægges 

referatet) 

Efter kort debat om bl.a. bankgebyrer blev såvel regnskab som budget godkendt. 

Ad 4. Bestyrelsens forslag om uændret kontingent for 2023, 200 kr/prs blev godkendt. 

Med forventning om vedtagelse af forslag om medlemsfraktioner som beskrevet i dagsordenens pkt 5 blev 

kontingentsatserne for 2024 og fremover vedtaget således enkeltperson: 200 kr, husstand: 350 kr, ung 

u/25: 150 kr, foreninger, virksomheder og institutioner: 500 kr. 

Ad 5 Bestyrelsens forslag til vedtægtsændring i henholdsvis §3 og §8 samt generalforsamlingens forslag om 

at ændre ordet ”løbende” i §5 til ”følgende” blev vedtaget. Den nye vedtægt vedlægges referatet.  

Ad 6 Genvalg af Jens Erik Forsmann og Hans-Jørgen Højvælde. 

Derudover valgtes til bestyrelsen Jørn Hallager. 

Som suppleanter genvalgtes Lis Leveau og Jelena Zivkovic samt nyvalg til  Jytte Møller 

Ad 7 Der udspandt sig en diskussion om mange mulige aktiviteter for at tiltrække medlemmer samt 

initiativer til bedre brug af facebook samt drøftelse af foreningens navn.  

 

Referent 

Hans-Jørgen Højvælde 


